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Afscheidsspeech Aad Otto Gemeenteraad van Nieuwkoop 18 maart 2021

Geachte burgemeester, leden van het college van Burgemeester & Wethouders en 
mede-gemeenteraadsleden,

Het moge bekend verondersteld worden. Voor iedere inwoner in ons land geldt: “Een 
ieder wordt geacht de wet te kennen.” En zeker gemeenteraadsleden worden geacht 
de gemeentewet te kennen. En deze gemeentewet is helder:

Artikel 10. Lid 1 luidt:

“Voor het lidmaatschap van de raad is vereist dat men ingezetene van de gemeente 
is, de leeftijd van achttien jaar heeft bereikt en niet is uitgesloten van het kiesrecht.”

Aan twee van de drie zojuist genoemde voorwaarden voldoe ik (nog steeds) maar 
per 1 maart 2021 zijn mijn vrouw en ik verhuisd naar en ingeschreven in de 
gemeente Kaag en Braassem. Na 65 jaar heb ik de gemeente Ter Aar… o nee nu 
Gemeente Nieuwkoop verlaten. In Roelofarendsveen hebben we een prachtig 
gelijkvloers appartement gevonden met een groot buitenterras uitkijkend over de 
Braassemeer. Dat heeft ons doen besluiten om te verhuizen.

Maar dat betekent dus ook afscheid nemen van de gemeenteraad in Nieuwkoop. Na 
14 jaar (waarvan 8 jaar als wethouder) gemeenteraad in Ter Aar en 3 jaar in de 
gemeenteraad van Nieuwkoop heb ik met spijt in mijn hart aan onze burgemeester 
mede gedeeld dat ik de raad ga/moet verlaten.

Het is jammer dat het laatste onderwerp dat ik uitgebreid had voorbereid (De 
kadernota Gezondheidsbeleid) in de laatste vergadering waar ik officieel nog deel 
van de raad uit maakte op 4 februari jl. verplaatst is naar vanavond. Overigens om 
zeer duidelijke redenen. Alle begrip daarvoor. Maar dat ontnam mij wel de 
mogelijkheid om toch met een kwinkslag afscheid te nemen. Immers op blz. 7 van de 
nota staat iets wat niet helemaal waar is. Zeker niet voor mij en ook voor enkele 
collega raadsleden. Er staat namelijk: We worden steeds grijzer…………………. 

Mijn uitgangspunt is alle jaren in de politiek geweest: Besturen mag ook best leuk 
zijn. De afgelopen 3 jaar heb ik dan ook met heel veel plezier deel uit gemaakt van 
deze raad. Toen ik in april 2000 afscheid nam van de raad van Ter Aar kon ik niet 
bevroeden dat ik 18 jaar later opnieuw gekozen zou worden in een gemeenteraad. 

Maar in april 2018 was het dan toch zover. Door zetelwinst van het CDA, het 
deelnemen in de coalitie en een bedankje van de nummer 6 op de CDA lijst kwam er 
een plekje in de gemeenraad van Nieuwkoop vrij voor mij. 

Met veel enthousiasme ben ik aan deze klus begonnen en mij binnen de fractie en 
de raad vooral gespecialiseerd in en bezig gehouden met Financiën, Audit en 
Belastingen. Natuurlijk kon ik het niet  laten om af en toe natuurlijk op de gebieden 
die mij na aan het hart liggen (Sport en Onderwijs) mijn en ook het CDA geluid te 
laten horen.



2

In het begin was het best wennen. Werken in het dualisme, een gemeentesecretaris 
en een griffier, een grotere raad, strakkere procedurele spelregels tijdens de 
vergaderingen en een andere naam van de gemeente. Zeker de eerste maanden 
versprak ik me nog wel eens en sprak ik over de gemeente Ter Aar terwijl dit 
natuurlijk de gemeente Nieuwkoop moest zijn. Uw raad sprak mij dan (terecht)  
fijntjes aan op deze verspreking.

De 14 jaar in de raad van Ter Aar en de 3 jaar in de raad van Nieuwkoop geeft mij 
ook de mogelijkheid om te vergelijken en te reflecteren. 

Hoewel het lastig is als je zelf onderdeel uitmaakt van een bestaand systeem wil ik 
toch aangegeven dat de werkwijze en de manier waarop deze raad met elkaar 
omgaat niet altijd vanzelfsprekend is. 

Er wordt constructief positief vergaderd met respect voor elkaar. Natuurlijk zijn alle 
partijen het niet altijd met elkaar eens maar de manier van elkaar benaderen en in 
waarde laten is iets wat ik zeer gewaardeerd heb en waar ik dankbaar voor ben. Dat 
heb ik in het verleden wel eens anders meegemaakt…………….

Daarom geef ik het volgende graag aan iedereen mee. Communiceer open en 
eerlijk. Je kunt je dan permitteren om je kwetsbaar op te stellen. Behandel een ander 
dan ook zoals je zelf behandeld wilt worden.

Dat betekent dat niet alleen moet worden gekeken naar de te bereiken doestellingen, 
maar zeker ook naar de manier waarop naar een doel wordt toegewerkt. Oog 
hebben voor politieke belangen maar ook rekening houden met persoonlijke 
verhoudingen. 

Een speciaal woord van dank en bewondering wil uit spreken naar onze 
burgemeester, Robbert-Jan van Duijn. Als gemeente Nieuwkoop mogen we ons 
handen dicht knijpen dat wij zo een goede burgemeester hebben mogen begroeten. 
In een jaar tijd heeft hij zich, ondanks alle problemen met Covid 19, ontpopt als een 
echte burgervader die klaar staat voor alle inwoners van onze gemeente. 

Ik heb in mijn politieke gemeentelijke loopbaan met 6-7 verschillende burgemeester 
mogen werken (lees de scriptie van collega Tom de Kleer nog maar eens door) dus 
ik weet waarover ik praat. Mijn advies is: Wees zuinig op deze burgemeester!!

Ik ga afsluiten. Ik heb met veel plezier de belangen van onze inwoners de afgelopen 
drie jaren mogen behartigen.

Op de eerste plaats wil ik mijn vrouw Gonny bedanken voor de tijd en mogelijkheden 
die ze mij gegeven heeft om dit werk te kunnen doen. Zoals mijn collega-raadsleden 
weten is het vaak hele avonden tot diep in de avond (en soms in de nacht) 
vergaderen. 

Ik wil mijn grote dank ook uitspreken aan het college van B&W, mijn CDA 
fractiegenoten, alle collega-gemeenteraadsleden en fractie-assistenten voor de 
prettige manier van samenwerken in de Raad van de gemeente Nieuwkoop. 
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Graag blijf ik bereid en beschikbaar om als externe niet in de gemeente Nieuwkoop 
wonende (indien mogelijk) mee te blijven denken of te participeren in projecten, 
werkgroepen of anderszins. 

Ook een woord van dank aan alle medewerkers van de ambtelijke organisatie en in 
het bijzonder de griffie voor alle steun die ik gehad heb bij mijn werk als lid van de 
gemeenteraad.

Tenslotte…….

Soms zijn het de kleine dingen die het doen. Een kwinkslag, een opmerking, een 
onverwachte gebeurtenis. Daarom heb ik voor 3 personen nog iets bijzonders.

Aan de Tom de Kleer geef ik met veel plezier mijn rode stropdas met het logo van de 
gemeente Ter Aar. Hij heeft daar verschillende keren aan gerefereerd en bij deze 
komt hij naar je toe Tom.

Aan mijn fractievoorzitter Kees Egberts geef ik graag mijn allereerste donkerblauwe 
stropdas van de gemeente Ter Aar uiteraard ook met logo.

En aan onze burgemeester Robbert-Jan van Duijn geef ik met heel genoegen en 
onder dankzegging ook voor de heerlijke wandeling die we onlangs toch nog 
gemaakt hebben de laatst gemaakte en speciaal voor de gemeente Ter Aar in de 
gemeentekleuren vervaardigde stropdas.

Beste allemaal, dank voor jullie aandacht, het gaat jullie goed.


